
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 21. marts 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 391
Ministeren bedes redegøre for, hvorfor man i januar 2024 undlod at medtage test for kon-
genit cytomegalovirus infektion, da man udvidede PKU-screeningsprogrammet, til trods 
for, at kongenit cytomegalovirus infektion rammer op mod 1 pct. (>600 årligt) af alle ny-
fødte (hvoraf 120 børn vil få varige skader) – altså en prævalens, som er markant højere 
end de fleste sygdomme i screeningsprogrammet af nyfødte. Screeningsprogrammet for 
nyfødte har til formål at opspore, udrede, eventuelt behandle og ellers følge samt reagere 
på senudviklede symptomer hos børn med positive testresultater. Vil ministeren på denne 
baggrund redegøre for valget om at undlade test for kongenit cytomegalovirus infektion, 
når behandlingsbehov og -mulighed samt behovet for regelmæssige undersøgelser og 
udredning kan ses sammenligneligt med screeningsprogrammets medtagede sygdomme 
og tilstande?
Henvisninger:
SSI, screening af nyfødte, liste:
https://nyfoedte.ssi.dk/medfoedte-sygdomme/sygdomme-der-screenes-for
SSI, screening af nyfødte, formålsbeskrivelse:
https://nyfoedte.ssi.dk/medfoedte-sygdomme

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Helene Brydensholt 
(ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på helene.brydensholt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Lund-Nielsen
formand
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